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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXXVII/2013 

 

z XXXVII Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

12 listopada 2013 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 12 listopada 2013 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 12 listopada 2013 r., o godz. 15:15. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- Sławomir Olejnik 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

4. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

5. Robert Michalak - Komendant Komisariatu Policji w Rakoniewicach, 

6. Stanisław Lenart – Komendant Gminny Związku OSP RP w Rakniewicach, 

7. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

8. Anna Krawczyk – referent ds. księgowości budżetowej, 

9. Małgorzata Przybysz – podinsp. ds. pożytku publicznego i ochrony danych osobowych, 

10. Leonard Szmatuła – Prezes Zarządu Spółki Zakładu Usług Komunalnych  

w Rakoniewicach,  

11. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice, 

12. Radni Powiatu Grodziskiego, 

13. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXXVII/257/2013 

XXXVII/258/2013 

XXXVII/259/2013 

XXXVII/260/2013 

XXXVII/261/2013 

XXXVII/262/2013 

XXXVII/263/2013 

XXXVII/264/2013 

XXXVII/265/2013 

XXXVII/266/2013 

XXXVII/267/2013 

 

 

 

9 – 11 

11 

11 – 12 

12 – 13 

13 – 14 

14 – 15 

15 – 16 

16 – 17 

17 

17 – 18 

18 - 22 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem 

działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach. 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Rakoniewice. 

10. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

11. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok, 

b. obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 

c. opłaty miejscowej, 

d. ustalenia stawek opłaty targowej, 

e. zmiany uchwały Nr XXVI/188/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

19.12.2012r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu płatności 

dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, 

f. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków, 

g. zmiany uchwały Nr XXVIII/203/2013 Rady Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia  

27 lutego 2013 r., w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Agencji 

Nieruchomości Rolnych, do gminnego zasobu nieruchomości, działki, 

h. zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

12 listopada 2012 r., 

i. zmiany Uchwały Nr XXV/186/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

12 listopada 2012 r., 

j. przyjęcia do wykonania zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego, 

k. zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 12 listopada 2013 r. 

 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia Sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na Sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Nie zgłoszono żadnych wniosków. 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr XXXVI/2013 z XXXVI Sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany 

radnym e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 13 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z XXXVI Sesji Rady.  
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Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Radna G. Cielecka przypomniała, że na poprzedniej sesji wspominała o wspaniałej imprezie, 

jaka odbyła się w Gminie tj. o kolejnej edycji Biegu Dycha Drzymały i przy okazji zwracała 

się do dyrektorów o liczniejszy udział młodzieży w Biegach Trzeciomajowych. Radna 

zwróciła się do Przewodniczącego o uczczenie minutą ciszy pamięci zmarłego niedawno 

Premiera Tadeusza Mazowieckiego, który był nie tylko wielkim politykiem, dobrym 

człowiekiem, ale był wielkim przyjacielem sportu, a w latach dziewięćdziesiątych gościliśmy 

go w naszej Gminie podczas Biegów 3 Maja. Radna wyraziła nadzieję, że podczas biegów, 

które będą odbywały się w kolejnych latach, również będziemy w naszej Gminie gościć 

wielkie osobistości.  

 

Przewodniczący Rady podziękował radnej G. Cieleckiej za inicjatywę, a następnie poprosił 

wszystkich obecnych o uczczenie minutą ciszy pamięć o zmarłym Tadeuszu Mazowieckim. 

 

Radny W. Bazan poinformował, że wykonana już została droga w Józefinie. Podziękował 

sołtysowi Stanisławowi Jaroszowi za wkład pracy i zaangażowanie, jakie włożył w to, aby ta 

droga powstała (i to bez udziału Gminy). Poprosił także, aby dziś również ze strony Gminy 

takie podziękowania do sołtysa skierować.   

 

Radny J. Bernakiewicz, również w imieniu radnej Władysławy Bimkiewicz, radnego 

Krzysztofa Wawrzyniaka i sołtysów z tych terenów, podziękował Burmistrzowi i pozostałym 

radnym za finansowe wsparcie remontu drogi Wola Jabłońska – Rakoniewice. Inwestycja ta 

została już zakończona, droga została odebrana i będzie służyła mieszkańcom Gminy przez 

następnych kilkanaście lat. Radny zwrócił uwagę, że wykonawca pozostawił na poboczu 

gruz, ale o tym i kilku innych usterkach poinformował już radnego powiatowego – Leonarda 

Szmatułę.          

 

Więcej radnych nie zabrało głosu. 
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Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał Stanisław Jarosz – sołtys Rakoniewic wsi. Na wstępie wyraził słowa 

podziękowania Posłowi na Sejm - Stanisławowi Kalembie, który pomógł i przyczynił się do 

tego, że droga w Józefinie została wykonana. Dalej sołtys przedstawił działania, jakie podjął 

(m.in. w Agencji Nieruchomości Rolnych) aby droga w Józefinie mogła powstać. Sołtys 

podziękował trojgu radnym, którzy w momencie wahań zachęcali go do kolejnych działań. 

Na koniec powiedział, że nie oczekuje żadnych medali, ani  przywilejów. Ma tylko 

satysfakcję, że jeśli chce się coś załatwić, można to zrobić, potrzeba tylko włożyć w to trochę 

pracy i serca.     

 

Na salę obrad weszła radna K. Lulkiewicz. Aktualna liczba radnych biorących udział w Sesji 

to 14 radnych. 

 

Głos zabrał Bogdan Schulz – sołtys Wioski. Powiedział, że sołtys S. Jarosz jest przykładem 

sołtysa, który sam podjął inicjatywę i zrobił coś pozytywnego. Dalej zauważył, że w ostatnim 

czasie prawie połowa dzieci zrezygnowała z treningów taekwondo, ponieważ jest to związane 

z wysokimi kosztami. Sołtys zwrócił się z prośbą do radnych i Burmistrza, aby (na wzór 

trenujących unihokej) trenujący taekwondo również mieli opłaconą halę. Następnie sołtys 

zwrócił uwagę, że znów planowany jest wzrost podatków. Poprosił, aby wziąć pod uwagę 

tych mieszkańców, którzy na własny koszt inwestują w stare budynki, aby np. umorzyć im 

jakąś część podatku. Dalej B. Schulz powiedział o złym stanie cmentarza w Jabłonnie (brak 

chodników, odpowiednich śmietników). 

 

Sołtys S. Jarosz, powracając do sprawy Józefina dopowiedział, że obecnie należałoby 

postawić znak „strefa zamieszkania”, ponieważ aktualnie droga jest tak ładna, że kierowcy 

rozwijają nadmierne prędkości.          

 

Nikt z sołtysów nie zabrał więcej głosu. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
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Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Najpierw Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 

sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Dalej Burmistrz odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie czwartym  

i sołtysów w punkcie piątym porządku obrad.   

 

Burmistrz podziękował radnej G. Cieleckiej za propozycję uczczenia minutą ciszy pamięci o 

zmarłym niedawno Premierze Tadeuszu Mazowieckim. Dodał, że wczoraj na rakoniewickim 

rynku także uczczono minutą ciszy jego pamięć.  

Sołtysowi B. Schulzowi Burmistrz wyjaśnił, że rozmawiał z Bożeną Turałą, która zajmuje się 

Stowarzyszeniem SMOKI i sekcją taekwondo. Również zwróciła ona uwagę na to, że część 

dzieci odeszła z treningów, w związku z pojawieniem się możliwości trenowania unihokeja.  

Zdaniem Burmistrza jest to związane z dziecięco-młodzieżowym „słomianym zapałem”. 

Stwierdził, że nie obawiałby się braku chętnych do trenowania. Dodał, że właśnie 

zainwestowano kilkadziesiąt tysięcy złotych w profesjonalny sprzęt do taekwondo.  

Radnemu W. Bazanowi Burmistrz odpowiedział, że na podziękowania, dyplomy, medale  

i nagrody przyjdzie czas. Wie, że sołtys S. Jarosz niepokoił się, że nie wspomina się o jego 

roli w całym przedsięwzięciu pod nazwą „Pieniądze z Agencji Nieruchomości Rolnych”, nie 

przygotował także informacji, ile razy przez ostatnie 3,5 roku Burmistrz i Sekretarz byli  

w ANR, ile pracy pod względem dokumentacyjnym wykonała Joanna Nolka i szereg 

pracowników ANR. Burmistrz przypomniał, że pamięta i o tym również trzeba by 

wspomnień, że cała sprawa rozpoczęła się w momencie, gdy pan Jarosz napisał do Posła 

Kalemby skargę na Burmistrza. Burmistrz powiedział, że również przygotuje sprawozdanie 

dotyczące tego, ile nas wszystkich kosztowało pracy to, co było związane z powstaniem drogi 

w Józefinie. Dodał, że sprawa dotyczy także Jabłonny i tam efekty pracy są już widoczne, ale 

z terenów poagencyjnych pozostało jeszcze osiedle Parkowe i Cmentarne w Rakoniewicach  

i tu działania są także przeprowadzane. Burmistrz powiedział, że należy się cieszyć z tej 

wspólnej inicjatywy, w tym sołtysa Jarosza. Dodał, że jest to kwintesencja tego, do czego 

powołani są sołtysi, jako jednostki pomocnicze Gminy.                  
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Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za 

przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 

radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy  

z uwzględnieniem działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach. 

Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy z uwzględnieniem 

działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach przedstawił Robert Michalak - Komendant 

Komisariatu Policji w Rakoniewicach (informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Radny W. Borowski zapytał, co robić w przypadku, gdy mieszkańcy palą folię. 

Komendant odpowiedział, żeby zgłaszać takie zdarzenia Policji, która zajmie się sprawą.  

Radni nie zadali więcej pytań ani nie zgłosili żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poinformował, że 27 listopada br., o godzinie 16.00, w Centrum 

Kultury RODNO w Grodzisku Wlkp. odbędzie się debata o szeroko rozumianym 

bezpieczeństwie, z udziałem Wojewody Wielkopolskiego oraz Komendanta Wojewódzkiego 

Policji. Przewodniczący powiadomił, że z tej okazji przygotowano plakaty 

rozpowszechniające to wydarzenie i poprosił sołtysów o ich rozwieszenie. Poprosił także 

osoby, które chciałyby pojechać na tę debatę autobusem, o zgłaszanie się do Zastępcy 

Burmistrza – Arkadiusza Pawłowskiego. Przewodniczący stwierdził, że dobrze byłoby, aby 

przedstawiciel z każdej instytucji i z każdego sołectwa wziął udział w tym spotkaniu, 

ponieważ rzadko zdarza się okazja do zadania pytania Wojewodzie czy Komendantowi 

Wojewódzkiemu Policji. Poprzez obecność mieszkańców z Gminy Rakoniewice również 

mamy pokazać, że temat bezpieczeństwa jest dla nas ważny.        
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Pkt 9. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Rakoniewice. 

W dalszej części posiedzenia Rada zapoznała się z informacją o stanie bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego w Gminie Rakoniewice, którą przedstawił Stanisław Lenart – 

Komendant Gminny Związku OSP RP w Rakoniewicach (informacja stanowi załącznik nr 6 

do protokołu).  

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Pkt 10. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady odczytał  : 

1. informację Wojewody Wielkopolskiego o wyniku analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez Burmistrza i Przewodniczącego Rady (informacja stanowi załącznik nr 7 

do protokołu), 

2. informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych oraz przez inne osoby do tego 

zobowiązane (informacja stanowi załącznik nr 8 i 9 do protokołu). 

3. informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie (informacja stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu), 

4. sprawozdanie Burmistrza Rakoniewic z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby do tego zobowiązane (informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach, która trwała od godziny 14:10 do 

godziny 14:25. 

 

Pkt 11. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2014 rok przedstawiła Anna Krawczyk - referent ds. księgowości budżetowej.  

Na podstawie ustawy o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy, w drodze uchwały, 

określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym, że stawki nie mogą przekroczyć 
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rocznie górnych granic stawek kwotowych obwieszczanych przez ministra właściwego do 

spraw finansów publicznych. Stawki te corocznie podlegają podwyższeniu na następny rok 

podatkowy z uwzględnieniem wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i usług 

konsumpcyjnych, i tak za pierwsze półrocze 2013 roku wyniósł on 0,9%. Rada Gminy 

postanowiła podwyższyć stawki podatku od nieruchomości w stosunku do roku ubiegłego  

o 3%, a  w stawkach których zagroziło by przekroczenie stawki maksymalnej, pozostawiono 

górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych według obwieszczenia Ministra 

Finansów z dnia 31 lipca 2013 r.   

W projekcie uchwały określa się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące 

na terenie Gminy Rakoniewice: 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,76 zł od 1m
2
 powierzchni,                

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych –        

4,56 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,26 zł od 1m
2
 

powierzchni; 

2. od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,74 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

18,38 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,75 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów                      

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń –                

4,68 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej, 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego, gospodarczych                      

i garaży – 4,16 zł od 1m
2
 powierzchni użytkowej; 

3. od budowli lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej – 

2% ich  wartości. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Uchwała Nr XXXVII/257/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2014 rok  stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

B) Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego przedstawiła także A. Krawczyk.  

Rada gminy jest uprawniona do obniżenia ceny skupu żyta ustalonej w Komunikacie Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego za rok 2014, na obszarze gminy.  

W projekcie uchwały postanawia się obniżyć ją z kwoty 69,28 zł za 1 dt do kwoty 58,92 zł za 

1 dt. 

 

Radny W. Bazan zwrócił uwagę, że zboże kosztuje 560 zł, staniało bydło o złotówkę, tak 

samo tańsze są świnie. W związku z tym Komisja Rolnictwa proponuje nie podwyższać 

podatku rolnego na przyszły rok, tylko, żeby pozostał on na poziomie roku 2013.    

 

Radni nie zgłosili więcej uwag ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady zauważył, że na wspólnym posiedzeniu Komisji projekt uchwały był 

omawiany i obecnie pozostało tylko poddać go pod głosowanie, co wobec powyższego 

uczynił.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 11 radnych; przeciwko – 2 radnych; wstrzymało się – 1 radny.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/258/2013 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

C) Projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej przedstawiła A. Krawczyk.  

W projekcie uchwały postanawia się podwyższyć stawkę opłaty miejscowej, za pobyt  

w miejscowości Kuźnica Zbąska, o 4,9% (tj. do kwoty 1,15 zł dziennie od jednej osoby). 

Wynika to z faktu, iż stawka ta nie uległa zmianie od 2002 roku i jest na bardzo niskim 

poziomie, zdecydowanie odbiegającym od stawki maksymalnej. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/259/2013 w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

D) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej przedstawił S. Lenart.  

W projekcie uchwały postanawia się podwyższyć stawki opłaty targowej o 10% zaokrąglając 

do pełnych złotych. I tak : 

1.  ze stoiska o szerokości do 3 m włącznie: 

1)  w miejscowości Rakoniewice: 

a) za sprzedaż artykułów przemysłowych i spożywczych z samochodu, stolika, ławy oraz 

w przypadku innych form sprzedaży : 28,00 zł 

b) za sprzedaż płodów rolnych,  z samochodu, stolika, ławy oraz innych form sprzedaży : 

4,00 zł 

2) w pozostałych miejscowościach na terenie gminy: 

a)  za sprzedaż artykułów przemysłowych i spożywczych z samochodu, stolika, ławy 

oraz w przypadku innych form sprzedaży : 17,00 zł 

b) za sprzedaż płodów rolnych,  z samochodu, stolika, ławy oraz innych form sprzedaży : 

4,00 zł 

2.    ze stoiska o szerokości powyżej 3 m: 

1)  w miejscowości Rakoniewice: 

a) za sprzedaż artykułów przemysłowych i spożywczych z samochodu, stolika, ławy 

oraz w przypadku innych form sprzedaży : 55,00 zł 

b) za sprzedaż płodów rolnych,  z samochodu, stolika, ławy oraz innych form sprzedaży : 

8,00 zł 

2) w pozostałych miejscowościach na terenie gminy: 

a) za sprzedaż artykułów przemysłowych i spożywczych z samochodu, stolika, ławy oraz 

w przypadku innych form sprzedaży : 33,00 zł 
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b) za sprzedaż płodów rolnych,  z samochodu, stolika, ławy oraz innych form sprzedaży : 

8,00 zł 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/260/2013 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

E) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/188/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 19.12.2012r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od 

nieruchomości, rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu 

płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso przedstawił również S. Lenart. 

 

W związku ze zmianą nazwiska, w wyniku zawarcia związku małżeńskiego, powstała 

konieczność zmiany zapisu w załączniku określającym inkasentów w Gminie Rakoniewice. 

W projekcie uchwały postanawia się w załączniku do uchwały Nr XXVI/188/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19 grudnia 2012 roku wprowadzić następujące zmiany: 

- osoby powołane na inkasentów w gminie Rakoniewice w poz. 26 w miejsce „Ciesielska 

Joanna” wpisuje się „Mączyńska Joanna”. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/261/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/188/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19.12.2012r. w sprawie poboru w drodze inkasa podatku 
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od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, terminu 

płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

F) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków przedstawił Leonard Szmatuła – Prezes Zarządu Spółki 

Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach.   

Na podstawie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków Zakład Usług Komunalnych w Rakoniewicach sp. z o.o. w dniu 21 października 

2013r. złożył wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek opłat. 

Wniosek o zatwierdzenie taryf na terenie miasta i gminy Rakoniewice na okres od dnia 

01.01.2014 roku do dnia 31.12.2014 roku, złożony został w wymaganym terminie. W trakcie 

postępowania zatwierdzającego, w oparciu o przepisy art.24 ust. 5 w/w ustawy, na podstawie 

zatwierdzonej dokumentacji Burmistrz Rakoniewic ustalił, że Zakład opracował taryfy 

zgodnie z obowiązującymi zasadami. Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach zostały 

skalkulowane na podstawie niezbędnych przychodów prowadzenia działalności, 

zaplanowanych na rok obowiązywania taryfy. Dotyczą one wszystkich odbiorców usług 

wodociągowo-kanalizacyjnych świadczonych przez Zakład Usług Komunalnych w 

Rakoniewicach sp. z o.o. z wyłączeniem odbiorców hurtowych. Przy ustalaniu taryf przyjęto 

zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie dla odbiorców usług i równocześnie 

bezpiecznym dla prawidłowej działalności Zakładu. 

W projekcie uchwały ustala się następujące taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków : 

1. wysokość cen za dostarczoną wodę i odprowadzone ścieki (gospodarstwa domowe i 

odbiorcy pozostali)  

W O D A Kwota zł/m³ 

a) cena netto 2,58 zł/m³ 

b) podatek VAT 0,21 zł/m³ 

 c)  cena brutto 2,79 zł/m³ 

Ś C I E K I Kwota zł/m³ 

a) cena netto 6,01 zł/m³ 

b) podatek VAT 0,48zł/m³ 

 c)  cena brutto 6,49zł/m³ 

 

 2. Opłata abonamentowa (gospodarstwa domowe i odbiorcy pozostali) 

 opłata netto zł/miesiąc : 3,00, 
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 podatek Vat zł/m-c : 0,24,  

 opłata brutto zł/m-c : 3,24 

 

Radni nie zgłosili pytań, ani żadnych wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/262/2013 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

G) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/203/2013 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z dnia 27 lutego 2013 r., w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych, do gminnego zasobu nieruchomości, 

działki przedstawił Paweł Sobecki – kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej. 

W dniu  27 lutego 2013 r. Rada Miejska w Rakoniewicach podjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego 

zasobu nieruchomości działki nr 340/2 o pow. 0,8776 ha obręb ewidencyjny Jabłonna, 

zapisanej w księdze wieczystej prowadzonej przez Wydział  Ksiąg Wieczystych Sądu 

Rejonowego w Grodzisku Wlkp. KW nr PO1S/00020205/9. Taki stan prawny wynikał  

z ewidencji gruntów i budynków. W wyniku rozliczenia stanu prawnego (ksiąg wieczystych) 

dla przedmiotowej działki powstały między innymi działki nr 340/16, 340/17, 340/18 i 340/19 

odpowiadające swoją lokalizacją, cechami fizycznymi (łączna powierzchnia 0,8776 ha) oraz 

cechami użytkowymi (sposób użytkowania - drogi) działce nr 340/2, jednak o innym stanie 

prawnym. 

W projekcie uchwały postanawia się zmienić tytuł przedmiotowej uchwały na następujący : 

„Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od Agencji Nieruchomości 

Rolnych do gminnego zasobu nieruchomości działek” oraz zmienić § 1. uchwały i nadać mu  

nowe, następujące brzmienie: 

„§ 1. 1. Wyraża się zgodę na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Rakoniewice od Agencji 

Nieruchomości Rolnych prawa własności działek nr 340/16 o pow. 0,1706 ha,  nr 340/17  
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o pow. 0,4641 ha,  nr 340/18 o pow. 0,0483 ha,  nr 340/19 o pow. 0,1946 ha, położonych  

w obrębie ewidencyjnym Jabłonna.  

2. Działka nr 340/16 stanowi część nieruchomości dla której w Wydziale Ksiąg Wieczystych 

Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. prowadzona jest księga wieczysta KW  

nr PO1S/00020205/9; działki nr 340/17 i 340/19 stanowią część nieruchomości dla której   

w Wydziale Ksiąg Wieczystych Sądu Rejonowego w Grodzisku Wlkp. prowadzona jest księga 

wieczysta KW nr PO1S/00016676/0, działka nr 340/18  zapisana jest w art. matr. 637 bez 

oznaczenia hipotecznego.   

3. Przejęcie działek umożliwi wykonywanie zadań własnych gminy w zakresie placów 

gminnych i organizacji ruchu drogowego.” 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/263/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/203/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 27 lutego 2013 r., w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych, do gminnego zasobu 

nieruchomości, działki stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. przedstawiła Małgorzata Przybysz – 

koordynator gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi.  

W związku z dużą ilością wniosków o przeprowadzenie badań biegłych sądowych  

w przedmiocie uzależnienia, zwiększeniu uległy koszty obejmujące zakup usług 

obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii. Aby w pełni wykorzystać wolne środki  

i zrealizować przyjęte w programie zadania w projekcie uchwały postanawia się wprowadzić 

powyższe zmiany w preliminarzu wydatków, który stanowi załącznik nr 2 do uchwały nr 

XXV/185/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. w sprawie: 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
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Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/264/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

I) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/186/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. przedstawiła również M. Przybysz.  

W miesiącu listopadzie i grudniu 2013 r. zaplanowano w szkołach realizację programów  

i warsztatów profilaktycznych dla młodzieży potencjalnie zagrożonej uzależnieniem.  

W związku z powyższym przesunięte zostały wolne środki na zakup usług pozostałych, tak 

aby w pełni wykorzystać pozostałą kwotę podczas realizacji zaplanowanych zadań. 

W projekcie uchwały postanawia się wprowadzić ww. zmiany w preliminarzu wydatków 

stanowiącym załącznik do uchwały nr XXV/186/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach   

z dnia 12 listopada 2012 r. w sprawie: gminnego programu przeciwdziałania narkomanii  

w 2013 roku. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/265/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/186/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r. stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

J) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania zadania z zakresu właściwości 

Powiatu Grodziskiego Przedstawił P. Sobecki.  
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Chodniki w miejscowościach Rostarzewo, Jabłonna posiadają częściowo nawierzchnię 

betonową a częściowo gruntową w bardzo złym stanie technicznym. Aby poprawić 

bezpieczeństwo w ruchu drogowym mieszkańców w/w miejscowości, Gmina  podjęła się 

realizacji zadania – przebudowy chodników wzdłuż dróg powiatowych w  Rostarzewie 0,38 

km i Jabłonie 0,24 km. Rada Powiatu Grodziskiego na swym posiedzeniu w dniu  

29 października 2013 roku podjęła uchwałę o powierzeniu Gminie Rakoniewice prowadzenia 

zadania publicznego - przebudowy chodników w w/w miejscowościach, gwarantując 

jednocześnie  udzielenie pomocy finansowej do 50% wartości zadania, nie więcej niż  

125.000 zł. 

W projekcie uchwały postanawia się o przyjęciu do wykonania przez Gminę Rakoniewice 

zadania z zakresu właściwości Powiatu Grodziskiego polegającego na przebudowie 

chodników wzdłuż dróg powiatowych w następujących miejscowościach: 

a) Przebudowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3568P Gola-Rostarzewo na odcinku 

miejscowości Rostarzewo na długości 0,38 km, 

b) Przebudowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 3596P Jabłonna – Grodzisk Wlkp.  

na odcinku miejscowości Jabłonna na długości 0,24 km.  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/266/2013 w sprawie przyjęcia do wykonania zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

K) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Najpierw Skarbnik przedstawiła autopoprawki 

Burmistrza do projektu uchwały (autopoprawki stanowią załącznik nr 22 do protokołu).  

 

Co do remontu ratusza w Rostarzewie i otrzymanej dotacji na remont Burmistrz 

dopowiedział, że dziś nastąpił odbiór prac. Wyjaśnił (aby nie być w mylnym przekonaniu,  

że Gmina nie wykorzystuje wszystkich środków, które otrzymuje), że wszystkie środki 
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zostały w prawidłowy sposób wykonane. Jest to pierwszy, poważny remont zabytkowego 

obiektu i rzeczywistość pokazała zupełnie coś innego. Burmistrz poprosił, aby więcej na ten 

temat powiedział Paweł Sobecki, aby radni mieli świadomość tego, co się wydarzyło.    

 

P. Sobecki wyjaśnił, że podczas prowadzenia robót rozbiórkowych w ratuszu, nad częścią, 

gdzie mieściła się biblioteka, odkryto fragment zabytkowego stropu wsuwkowego, który był 

zakryty i o którym nikt nie wiedział. Odkrycie to należało zgłosić do Wielkopolskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Poznaniu. Konserwator przejął ten strop jako 

zabytek nieruchomy i wpisał go do swojej ewidencji. To odkrycie nie pozwoliło wykonać 

całości robót objętych porozumieniem z Ministerstwem Kultury. Obecnie sam konserwator 

jeszcze się zastanawia, jakie wytyczne zaleci Gminie co do tego stropu. Roboty te zostaną 

wykonane dopiero w następnym etapie. P. Sobecki powiedział, że dodatkowo odkryto, że 

ratusz pierwotnie wyglądał inaczej : górna jego część była wykonana w systemie 

szachulcowym, odkrytym, bez tynków. W związku z tym opracowano nową dokumentację 

projektową, odzwierciedlającą jego wizerunek, jaki ma być po remoncie. Z uwagi na 

powyższe, część robót nie można było wykonać teraz i zostaną one wykonane w drugim 

etapie.       

 

Radny T. Dolata powiedział, że nie bardzo rozumie wypowiedź P. Sobeckiego, który 

poinformował, że odkryty strop wsuwkowy został wpisany do rejestru zabytków, a przecież 

cały ratusz jest zabytkiem. 

   

P. Sobecki odpowiedział, że również tego nie rozumie, ale to są przepisy konserwatora.  

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

Nad przyjęciem autopoprawek głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem autopoprawek 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki zostały przyjęte. 

Dalej Skarbnik przedstawiła projekt uchwały uwzględniający przyjęte autopoprawki. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

 

Załącznik nr 1  dochody – zmniejszenie dochodów  o kwotę : 20.850 zł 
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Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Rozdz. 80104 Przedszkola  

Zmniejszenie dochodów z tytułu odpłatności za żywienie oraz dodatkowe godziny w przedszkolu w 

związku z nowelizacja ustawy o systemie oświaty, która wprowadziła maksymalna opłatę w 

wysokości 1 zł za każdą dodatkowa godzinę ponad podstawę programową.  

- Przedszkole Rakoniewice § 0830 – 19.000 zł  

- ZPSG Ruchocice § 0830 – 1.850 zł .   

 

 

Wydatki   -  zmniejszenie o kwotę : 20.850 zł 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 

Rozdz. 01030 Izby Rolnicze    

Zwiększenie wydatków o kwotę : 1.100 zł na obowiązkowe wpłaty gminy na rzecz Izb Rolniczych w 

wysokości 2% uzyskanych wpływów z podatku rolnego wynikających z Ustawy z dnia 14 grudnia 

1995r. o Izbach Rolniczych ( Dz.U. Nr 1 poz.3 z 1996r. ze zmianami) – wyższe wykonanie dochodów.   

Dz. 600 Transport i łączność  

Rozdz. 60011 Drogi publiczne krajowe     

Zmniejszenie  wydatków majątkowych o kwotę :  94.000 zł na zadanie pn. „ Ciąg pieszo – rowerowy 

drogi krajowej na odcinku Rostarzewo Wolsztyn” .  Zgodnie z zawartym porozumieniem, gmina 

poniesie ciężar odszkodowań – dotyczy gruntów położonych w przebiegu ciągu pieszo – rowerowego.  

Wypłata odszkodowań nastąpi na podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego wydanych w 

odrębnym postępowaniu, aniżeli postępowanie o wydanie decyzji ZRID. Zważywszy na procedury 

postępowania administracyjnego związane z wydaniem przez Wojewodę Wielkopolskiego decyzji 

odszkodowawczych przewiduje się, że wypłata odszkodowań nastąpi dopiero w roku 2014. Stąd 

zmiana planu wydatków. 

Dz. 710  Działalność usługowa  

Rozdz. 71004 Plany zagospodarowania  przestrzennego  

Zmniejszenie wydatków o kwotę : 36.017 zł dla opracowania planów zagospodarowania . W roku 

2013 nie będzie wykonany plan ze względu na trudności z pozyskaniem materiałów wyjściowych do 

sporządzenia planów zagospodarowania.  

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75095 Pozostała działalność ( współpraca z zagranicą)    

Zmniejszenie wydatków w § 4210 – zakup materiałów i wyposażenia o kwotę : 8.000 zł  oraz § 4300- 

zakup usług pozostałych  o kwotę : 10.000 zł i przeznaczenie na działalność kulturalną .. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe  

Szkoła Rostarzewo 

Przesunięcie kwoty : 8.000 zł ze współpracy z zagranica szkół partnerskich na wykonanie remontu 

dachu .  

Wydatek majątkowy 

Zadanie „ modernizacja budynku szkoły w Rostarzewie , zwiększenie wydatków o kwotę :  48.900 zł  

dla wykonania instalacji hydrantowej przeciwpożarowej . Podczas prowadzonych robót odkryto 

nieprawidłowo wykonana instalację hydrantową p-poż. Zgodnie z zaleceniami PSP Grodzisk Wlkp 

zaistniałą konieczność wykonania nowej instalacji rur stalowych. 

Rozdz. 80104 Przedszkola  

Zmniejszenie wydatków w § 4010 o kwotę : 20.850 zł w jednostce UMG, które pozostały do 

wykorzystania przez placówki oświatowe. 

Przedszkole Rakoniewice  

Zmiany w wydatkach związane z bieżącym utrzymaniem placówki :   

Zmniejszenie § 4410 – 2.000 zł  

Zwiększenie : § 4210- 1.150 zł, § 4280 – 300 zł, § 4360 – 200 zł , § 4370 – 350 zł . 

Dz. 851 Ochrona zdrowia   

Rozdz. 85153 Przeciwdziałanie narkomanii 
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W związku ze zmianą programu przeciwdziałania narkomanii w roku 2013 dokonuje się zmiany 

wydatków polegających na zmniejszeniu § 4210 – zakup materiałów – 1.000 zł , a zwiększenie § 4300 

– zakup usług pozostałych ( realizowanie programów i warsztatów profilaktycznych)  – 1.000 zł  

Rozdz. 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi   

W związku ze zmianą programu przeciwdziałania alkoholizmowi  w roku 2013 dokonuje się zmiany 

wydatków polegających na zmniejszeniu § 4210 – zakup materiałów – 3.000 zł , a zwiększenie § 4390 

– zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz ( skierowanie większej ilości osób uzależnionych 

od alkoholu na badania biegłych sądowych ) – 3.000 zł.  

Dz. 852 Pomoc społeczna  

Rozdz. 85228 Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

Zmiany w wydatkach polegające na zwiększeniu § 4110 – składki na ubezpieczenia społeczne  o 

kwotę : 700 zł , a zmniejszenie § 4170 – wynagrodzenia bezosobowe w związku z zawarciem kolejnej 

umowy zlecenia od której odprowadzone będą składki na ubezpieczenie społeczne.  

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Oświetlenie ulic, placów i dróg  

Zwiększenie wydatków § 4260 – zakup energii – 60.000 zł oraz § 4270 – zakup usług remontowych – 

10.000 zł .  W wyniku otrzymanych faktur za energię, wykorzystanie środków jest znacznie wyższe od 

zakładanego stąd zmiana planu. 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Rozdz. 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury  

Zwiększenie wydatków na działalność  kulturalna o kwotę : 18.000 zł w tym na § 4210 – zakup 

materiałów i wyposażenia o kwotę : 3.000 zł oraz na § 4300- zakup usług pozostałych  o kwotę : 

15.000 zł  na uiszczenie opłat ZAiKS. 

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami  

Zwiększenie wydatków na odsetki w wysokości : 17 zł od otrzymanej dotacji na niżej wymienione 

zadanie, którą należy zwrócić wraz z odsetkami w związku z wystąpieniem konieczności wykonania 

robót zamiennych ( mniejszy zakres zadania). 

Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 10.000 zł  dla zadania : Rostarzewo, ratusz  

(XVIIIw.): rewitalizacja oraz zmiana sposobu użytkowania z przeznaczeniem na regionalną izbę 

pamięci- etap I . 

W/w kwota będzie przeznaczona na wykonanie badań stratygraficznych oraz projektu wykonawczego 

związanego z odkryciem stropu wsuwkowego podczas prowadzonych prac budowlanych. Powyższe 

zostało potwierdzone w protokole z oględzin WUOZ z dnia 7.10.2013 oraz wpisem z dziennika 

budowy. 

 

Radny T. Dolata, odnosząc się do zwiększenia wydatków na zakup energii o 60.000 zł, 

zapytał, czy doszło do aż tak dużego niedoszacowania. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że analizując budżet można zauważyć, że w ciągu roku były zmniejszane 

wydatki na energię, ponieważ do końca nie mieliśmy świadomości, jakie będą koszty za 

energię. Około tydzień temu Gmina otrzymała rozliczenie za energię, obejmujące okres od 

lutego do września (faktura opiewała na około 116.000 zł). Jeśli przyjdzie kolejna faktura, 

którą trzeba będzie zapłacić jeszcze w tym roku, wówczas należy mieć zabezpieczone środki 

na ten cel i stąd ta zmiana. Skarbnik dodała, że pracownicy merytoryczni sprawdzają czy 

wszystko jest zgodnie z umową, ale rachunek należało zapłacić.         
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Burmistrz zauważył, że odbyła się konserwacja oświetlenia ulicznego w Ratajach. Założono 

nowy sterownik, który był testowany. Po testach okazało się, że światło nie świeciło  

w Ratajach dwa dni. Dziś ekipa jechała do wsi, aby to sprawdzić. Burmistrz powiedział, że 

trzeba mieć świadomość tego, że każdy taki wyjazd, każda zgłaszana przez mieszkańców 

niepaląca się żarówka kosztuje. Na terenie Gminy mamy ponad 300 punktów świetlnych 

oświetlenia ulicznego. W krótkim czasie liczba ta się potroiła i wszystko zmierza w tym 

kierunku, że będzie ona wzrastała (powstają nowe osiedla, nowe domy, radni czy sołtysi 

przyjmują zgłoszenia o nowe punkty świetlne). Burmistrz powiedział, że mówi o tym również 

dlatego, że obserwuje się symulacje zwiększenia stawek podatkowych, które dają Gminie 

wynik 12.000 zł, 15.000 zł czy 20.000 zł więcej (na rok), tymczasem wybudowanie nowej 

lampy kosztuje 20.000 zł i to również trzeba wziąć pod uwagę.             

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XXXVII/267/2013 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Pkt 12. Wolne wnioski i informacje.  

Radny W. Bazan zauważył, że jest w Tarnowie działka (usytuowana przed nowymi 

kurnikami, przy drodze w kierunku Terespola), która jest praktycznie dołem (wybrano 

stamtąd ziemię i pozostały tylko dziury). R. Kabat poinformował, że należałoby za taką 

działkę zapłacić od 1 metra tyle, co za działkę w mieście. Druga taka sama działka znajduje 

się przy drodze w kierunku Proch. Radny zawnioskował, aby obniżyć cenę za te mało 

atrakcyjne działki (wówczas przynajmniej znajdzie się jakiś kupiec), sprzedać je po cenie 

gruntu rolnego.          
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P. Sobecki odpowiedział, że Gmina zleciła wycenę tych działek rzeczoznawcy majątkowemu. 

Obok tych działek znajduje się w Tarnowie zabudowa i dlatego rzeczoznawca wycenił je jako 

działki, które można przeznaczyć pod zabudowę. Burmistrz musi patrzeć na to przez pryzmat 

korzyści dla Gminy. 

 

Radny W. Bazan stwierdził, że tego i tak nikt nie kupi, bo obok znajdują się kurniki, poza tym 

działki te to doły i trzeba by tam nawieźć dużo ziemi. Osoba, która chce to kupić i tak je 

użytkuje, ponieważ mieszka obok. Rósł tam dziki bez. Na prośbę radnego osoba ta uprzątnęła 

tę działkę, ale lepiej by to wyglądało, gdyby była ona ogrodzona.  

 

P. Sobecki powiedział, że istnieje możliwość obniżenia tej ceny, ale ze względów 

finansowych watro spróbować za pierwszym razem sprzedać je za tę wyższą cenę, aniżeli od 

razu proponować niską.  

 

Radny W. Bazan zauważył, że działka na wsi nie może kosztować tyle samo, co w mieście. 

 

Radna K. Lulkiewicz zapytała, o jakiej cenie w ogóle się tu mówi. 

 

P. Sobecki odpowiedział, że nie wie. 

 

W. Bazan powiedział, że około 30 zł/1 m
2
. Dodał, że te doły powinny być sprzedane jako 

ziemia rolna, a Gmina zyskałaby przynajmniej środki na wybudowanie chodnika.    

 

Burmistrz powiedział, że jego zdaniem zasady konkurencyjności powinny zostać zachowane. 

Od tego są rzeczoznawcy majątkowi, aby wszystko było przejrzyste, transparentne, a nie 

wynikało z „widzi mi się”.  

 

Przewodniczący Rady zauważył, że do tematu będzie można powrócić w momencie, gdy do 

pierwszego przetargu nie zgłosi się nikt chętny.  

 

Krystyna Bączyk – sołtys Rostarzewa powiedziała, że bardzo dużo pytań mieszkańcy kierują 

do niej np. na temat ratusza, na temat budowy ścieżki rowerowej i często sołtys nie zna na nie 

odpowiedzi. Poprosiła, aby informować sołtysów o różnych sprawach, które dzieją się na 

wsiach, ponieważ ona nie jest informowana o niczym i nie wie, co ma odpowiadać. Co do 
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oświetlenia ulicznego, sołtys powiedziała, że kiedy w Rostarzewie doszło do awarii na dwóch 

ulicach, reakcja była natychmiastowa, a to także jest ważne, aby szybko reagowano w takich 

okolicznościach.  

 

Burmistrz powiedział, że odbywają się różne spotkania, także w Rostarzewie, frekwencja jest 

duża. Ponadto są panie radne, które mają wiedzę na różne tematy. Nie można za każdym 

razem, gdy coś dzieje się na inwestycji, dzwonić do sołtysa i go o tym informować,  

a pewnych rzeczy, choćby dotyczących remontu ratusza, jeszcze nie wiadomo. Zdaniem 

Burmistrza może dojść do zachwiania granicy między byciem ciekawym a ciekawskim.              

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

 

Pkt 13. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XXXVII Sesji VI kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 19 listopada 2013 r.  

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem 

działalności Posterunku Policji w Rakoniewicach. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Rakoniewice. 

7. Informacja Wojewody Wielkopolskiego o wyniku analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez Burmistrza i Przewodniczącego Rady. 

8. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych. 

9. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych przez inne osoby do tego zobowiązane. 

10. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie. 

11. Sprawozdanie Burmistrza Rakoniewic z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby do tego zobowiązane. 

12. Uchwała Nr XXXVII/257/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2014 rok, 

13. Uchwała Nr XXXVII/258/2013 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego, 

14. Uchwała Nr XXXVII/259/2013 w sprawie opłaty miejscowej, 

15. Uchwała Nr XXXVII/260/2013 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej, 

16. Uchwała Nr XXXVII/261/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/188/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19.12.2012r. w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłat lokalnych oraz określenia inkasentów, 

terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, 

17. Uchwała Nr XXXVII/262/2013 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków, 

18. Uchwała Nr XXXVII/263/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/203/2013 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 27 lutego 2013 r., w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie od Agencji Nieruchomości Rolnych, do gminnego zasobu 

nieruchomości, działki, 

19. Uchwała Nr XXXVII/264/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r., 

20. Uchwała Nr XXXVII/265/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/186/2012 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 12 listopada 2012 r., 

21. Uchwała Nr XXXVII/266/2013 w sprawie przyjęcia do wykonania zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Grodziskiego, 

22. Autopoprawki do projektu uchwały dotyczącej zmian w budżecie gminy na rok 2013. 

23. Uchwała Nr XXXVII/267/2013 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej na 2013 rok. 

 

 


